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Onderwerp
Beëindiging huur- en exploitatieovereenkomst Sport- en ontmoetingscentrum 't Cromwiel

Steenbergen; 16 december 2019

Aan de Raad,

Het beheer van Sport- en ontmoetingscentrum 't Cromwiel ligt, zoals bij u bekend is, sinds 1 januari 
2015 in handen van marktpartij Atlanta sportbeheer bv. Dit beheer is per 3 december 2019 
overgenomen door Optisport Exploitaties bv. Optisport krijgt daarmee ook de verantwoordelijkheid 
voor het huidige contract en zal de exploitatie risicodragend uitvoeren, de gemeente stelt geen 
bijdrage beschikbaar. Dit laatste was in die periode van contractvorming in 2015, ingegeven vanuit 
de noodzaak om te bezuinigen. Ingegeven door de huidige resultaten van het aangegane contract 
heeft uw raad eind 2018 een tweetal moties ingebracht. Hieronder is een korte historie 
weergegeven.

Motie Gevolg
Motie 25 oktober 2018 (1803914 unaniem
aangenomen)
Droeg het college op om het contract met de 
exploitant uiterlijk 31 december 2018 op te 
zeggen.

In de raad van 20 december 2019 is n.a.v. de 
raadsmededeling (BM1805457) een nieuwe 
motie ingediend (1804584 11 voor/ 6 tegen):
Motie van 20 december 2019.

Motie 20 december 2019 (1804584 11 voor en6
teeen)
- Droeg het college op om de motie van
25 oktober 2018 niet tot uitvoer te brengen;

- over te gaan tot de tussenoplossing 
beschreven in de raadsmededeling van
27 november 2018 (BM 1805457) waarbij het 
contract met de huidige exploitant wordt 
gewijzigd van een opzegtermijn per vijf jaar 
naar een opzegtermijn van één jaar.

- Deze wijziging in te laten gaan vóór
31 december 2019.

- In eerste kwartaal 2019 met plan van aanpak te 
komen met de elementen in deze motie
verwoord.

- Uw raad is hierover via de raadsmededeling 
van april 2019 geïnformeerd (BM 1901369). 
Toegelicht is dat de aanpak voor 't Cromwiel 
sterke raakvlakken heeft met de totstandkoming 
van de gemeentelijke Toekomstvisie 2040 en het 
onderzoek naar de gemeenschapshuizen. De 
elementen die uw raad voor 't Cromwiel 
belangrijk vond, waren passend binnen de 
Toekomstvisie 2040 en zijn daarbij 
meegenomen. Inwoners zijn daar op bevraagd.

- Daarnaast is er een nieuw raadsakkoord 
waarin is uitgesproken om het culturele hart 
weer terug te brengen in 't Cromwiel.
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Waar staan we nu
Bovenstaande tabel sluit af met de informatie dat de elementen die uw raad belangrijk vond voor 
't Cromwiel meegenomen zijn in de totstandkoming van de Toekomstvisie 2040 en inwoners daarop 
bevraagd zijn.

Toekomstvisie 2040
Gemeld kan worden dat het onderwerp "Ontmoetingsplekken" is besproken. Inwoners hebben 
aangegeven dat ontmoeting belangrijk is, nu en in de toekomst, maar dat dit op innovatieve 
manieren gerealiseerd kan worden. Bijvoorbeeld door inrichting van de openbare ruimte, door 
ontwikkeling van een aantrekkelijke binnenstad of op plekken zoals de Gummaruskerk.
Men vond het belangrijk om ondernemerschap hierbij de ruimte te geven en te zorgen voor een 
bruisende binnenstad boven het investeren in genoemde ontmoetingsplekken.

De conclusie hieruit kan als volgt verwoord worden:
"Vanuit het proces van de totstandkoming van de gemeentelijke toekomstvisie is 't Cromwiel niet als 
issue benoemd door de inwoners. Zij maken er wel of niet gebruik van. Uit de bevraging van de 
inwoners is niet af te leiden hoe men 't Cromwiel nu en in de toekomst ziet. Ook zien wij dat zij de 
functie van ontmoeten niet direct koppelen aan (de locatie) van het huidige Cromwiel en dat zij oog 
hebben voor alternatieven.
Uit overleg met de gebruikers (sport- en niet sport gerelateerd) kan opgemaakt worden dat men 
't Cromwiel als een prettige voorziening ziet om hun vrije tijd te besteden". Ideeën of wensen in de 
sfeer van een cultureel hart zijn niet specifiek naar voren gekomen. Wel gaf men aan een bruisende 
binnenstad belangrijk te vinden.

Onderzoek naar duurzaam beheer gemeenschapshuizen
Het onderzoek naar Duurzaam beheer van de gemeenschapshuizen valt nu binnen de nieuwe 
opgave Maatschappelijk Vastgoed en volgt daarom op de Visie Maatschappelijk Vastgoed. In de 
beleidsagenda staat de visie gepland in Q2 2020 en het Voorstel Duurzaam beheer 
gemeenschapshuizen in Q3 2020.

Toekomst van 't Cromwiel
Uw raad wil graag het culturele hart in 't Cromwiel terugbrengen. Daarnaast zijn er voor 't Cromwiel 
mogelijk nog andere functies die met deze voorziening gecombineerd kunnen worden om tot een 
aantrekkelijke en binnen deze tijd passende voorziening te komen. Dat betekent dat het vraagstuk 't 
Cromwiel meer behelst dan enkel het verwerven van een nieuwe exploitant. Het is ook nodig om 
conceptueel te onderzoeken en uit te werken: of, hoe en met welke maatschappelijke functies het 
culturele hart in 't Cromwiel terug gebracht kan worden en of er qua accommodatie eventueel 
betere alternatieven (van derden) zijn. Deze -integrale- overwegingen rondom het bepalen van de 
toekomst van 't Cromwiel vallen binnen dit kader van de nog op te stellen Visie Maatschappelijk 
Vastgoed. Met deze visie beogen wij een integraal wensbeeld te schetsen van de accommodaties in 
onze zes kernen. Daarmee willen wij de functie van het maatschappelijk vastgoed in onze gemeente 
richting geven, versterken en optimaliseren. Juist het werken vanuit een totaal overzicht biedt inzicht 
en mogelijkheden om slimme combinaties te leggen en functies van gebouwen aan te passen op de 
wensen die onze inwoners in deze en komende tijd hebben.

Gezien deze context is nu al wel duidelijk dat het huidige contract niet meer passend zal zijn bij de 
toekomst van 't Cromwiel. Een nieuwe toekomst voor 't Cromwiel, qua concept, beleidsdoelen, 
sociaal ondernemerschap en bijbehorende exploitatiebegroting resulteert in een nieuw 
exploitatiecontract op basis waarvan een beherende partij adequaat en meetbaar uitvoering kan 
geven aan actuele, duidelijk omschreven gemeentelijke ambities.
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Wetende dat een nieuw contract gezien de actuele gemeentelijke ambities noodzakelijks is, heeft 
opzegging van het contract met Optisport op dit moment de voorkeur. Wij hebben het contract met 
Optisport dan ook opgezegd.

Daarbij hebben wij een zorgvuldige procesgang doorlopen vanwege de gevoeligheden die 
beëindigen van het contract bij personeel en gebruikers op kan roepen. In het onderstaande 
schema ziet u de stappen die wij genomen hebben.

Schema Procesopvolging opzegging contract Cromwiel

Actie Termijn 2019
Besluit college 10 december
Informeren Optisport
Overleg wethouder Prent met 
Optisport

12 december

Opzegging contract via 
aangetekende brief aan Optisport 
Exploitaties bv

12 december

Informeren personeel en 
gebruikers

16 december

Raadsmededeling naar raad 16 december

Persbericht 16 december

Beheer 't Cromwiel
Na opzegging van 't contract blijft Optisport verantwoordelijk om 't Cromwiel gedurende 2020 te 
exploiteren en te beheren. Wij realiseren ons dat er per 1 januari 2021 een nieuwe beheervorm 
operationeel moet zijn. Hetzij in een overbruggende vorm, hetzij in een definitieve vorm.

Hoogachtend, I
burgemeester en wethouders van Steenbergen, 
de secretaris, de burgemeester,

Belt, MBA
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